
Femke spreekt in 

 Het verhaal van Gather is hier op deze plek al eerder vertelt.  

 

 Gather wil dat deze stad het centrum van de kleinschalige maakindustrie wordt. Een ecosysteem 

vestigen waar deze nieuwe, creatieve, duurzame, hoogwaardige en arbeidsintensieve industrie 

kan gedijen.  

 

 Waar makers, creatieve ambachtslieden, ontwerpers, kunstenaars, artiesten en nieuwe merken 

zich kunnen ontwikkelen. Het podium vinden waar zij kunnen schitteren. Tot grote hoogte kunnen 

stijgen. In dialoog gaan met bezoekers. Bekendheid verwerven. Reputatie vergaren.  

 

 Dat aantrekkelijk is voor talentvolle studenten. Op alle niveaus. Waar topontwerpers 

masterclasses geven. Artists in residence voor korte of langere tijd verblijven. Bijzondere 

samenwerkingsverbanden ontstaan. In co-creatie unieke producten ontwikkeld worden.  

 

 Dat vele bezoekers trekt. Uit binnen- en buitenland. Omdat hier altijd reuring is. Steeds weer iets 

nieuws te beleven valt. Men aangetrokken wordt door de bijzondere en ongedwongen sfeer die er 

heerst. De energie die je voelt. De creativiteit die zo aanstekelijk is.  

 

 Toch is dit alles nog maar een onderdeel van dat wat Gather beoogt. Net zoals de evenementen, 

workshops, optredens, manifestaties, shows, exposities, congressen, living lab en horeca- 

activiteiten allemaal onderdelen zijn. Opgeteld vormen zij meer dan de som der delen.  

 

 Gather gaat ten diepste over ontmoeten. Delen. Samenwerken. Vernieuwing en verandering. 

Groeien als mens en jezelf ontwikkelen. Gather is een maatschappelijke organisatie. Een 

coöperatie van makers. Heeft geen winstoogmerk. Wil geen vastgoed verwerven. 

 

 Het vervallen terrein van de Fietzfabriek is voor Gather een mooie plek om zich te vestigen. Stukje 

bij beetje kan dit terrein ontwikkeld worden tot een aantrekkelijk gebied. Onze partner Mecanoo, 

heeft al een plan voor ontwikkeld, dat in delen kan worden uitgevoerd. 

 

 De sfeer van Gather zal aan Haarlem iets toevoegen wat deze stad amper of niet kent. Een plek 

die niet af is. Nog een beetje rauw is. Ongedwongen is. Waar zich iets nieuws kan ontwikkelen. 

Dat is beweging is. 

  

 Wij vragen de gemeente daarom af te zien dit terrein in de verkoop te doen. Over te laten aan 

commerciële marktpartijen. Maar het als strategisch vastgoed te beschouwen. Het samen met 

Gather te ontwikkelen. Omdat wij geloven dat dit initiatief een aanwinst is voor de stad. De sfeer 

en aantrekkelijkheid van Haarlem ten goede komt. Iedereen uiteindelijk van zal profiteren. Zowel 



bewoners, bezoekers als de economie baat bij hebben. Een plek die straks alleen maar flink in 

waarde zal stijgen. 

 

381 = 3 minuten 

 

 

 

Bert Rorije spreek in. 

 

 Verzekeringsmaatschappij en vastgoedinvesteerder ASR herkende van meet af aan de potentie 

van Gather. De filosofie erachter. De doelstellingen. Maatschappelijke relevantie en betekenis. En 

gaf Gather het tijdelijk gebruik van de voormalige V&D. Om niet. Eind dit jaar eist Hudson Bay dit 

pand op. Begint een grootse renovatie. Dus moet Gather verhuizen. 

 

 Gather bestaat volgende maand 1 jaar. In dit jaar hebben veel organisaties en bedrijven de 

verbinding met Gather gezocht. Omdat ze Gather een interessant experiment vinden. De sociaal 

maatschappelijke waarde van Gather onderkennen. De vele kansen en mogelijkheden die hier 

gecreëerd worden. De energie die er heerst. Wat je hier allemaal leert of juist afleert. De 

voorbeeldfunctie die Gather heeft. De toekomst die je hier al een beetje kunt zien. Denk aan 

Microsoft. T-Mobile, In Retail, Provincie Noord-Holland en de Rietveld Academie. 

 

 Ook in andere delen van ons land, en het buitenland is de komst van Gather niet onopgemerkt 

gebleven: afvaardigingen uit Den Haag, Antwerpen en Berlijn zijn langsgekomen. Men wil van 

Gather leren. Met Gather samenwerken. Soms zelfs Gather naar hun stad lokken. Er is geld 

geboden. Er zijn faciliteiten aangedragen. Het is allemaal erg verleidelijk. Maar vooralsnog wil 

Gather in Haarlem blijven. 

 

 Waarom? Omdat Haarlem zich op bijzondere wijze ontwikkelt. Steeds nauwer met de metropool 

Amsterdam verbonden raakt. Steeds meer Amsterdammers hier hun droomhuis vinden. Steeds 

meer hoogwaardig internationaal toerisme het drukke Amsterdam ontvlucht en Haarlem met een 

bezoek vereert.  

 

 De Koepel waar Gather haar zinnen op had gezet, bleek helaas een brug te ver. Nu heeft Gather 

haar oog laten vallen op het terrein van de Fietzfabriek. Wil daar haar experiment voortzetten. 

Opnieuw heeft Gather samen haar partner Mecanoo hier een bijzonder plan voor ontwikkeld. 

 

 De vragen die wij aan deze commissie vanavond willen voorleggen zijn de volgende: vinden jullie 

Gather een aanwinst voor de stad? Willen jullie Gather helpen met haar volgende locatie? Met 

Gather samenwerken? Het vervallen terrein van de Fietzfabriek tot een bijzondere en magische 



plek ontwikkelen? Hier een interessante publiekstrekker van maken? Een welkome aanvulling op 

dat wat deze stad haar bewoners en bezoekers te bieden heeft? 

 

 Geven jullie de coöperatie Gather - net zoals de stichting Panopticon nu een jaar geleden - het 

komende zomerreces de tijd om samen met een aantal medewerkers van het stadhuis haar plan 

verder uit te werken en van een solide financiële onderbouwing te voorzien? 

 

391 woorden = 3,25 minuut. 


